
Protokół XLIV/2022 

z obrad XLIV Sesji Rady Gminy Sadowne z dnia 24 października 2022 roku, która odbyła się w 

Sali Konferencyjnej Urzędu Gminy w Sadownem o godz. 1100 

 

Skład Rady – 15  

Obecnych według listy obecności – 14  

Nieobecni: Małgorzata Lipka-Bartosik  

Ponadto na Sesję Rady Gminy przybyli: Pan Waldemar Cyran – Wójt Gminy Sadowne, Pan Marcin 

Gręda – Zastępca Wójta, Pani Anna Rukat – Skarbnik Gminy Sadowne, Pani Jadwiga Gutowska –

Kierownik GOPS w Sadownem, Pan Janusz Chaber – Kierownik ZGK w Sadownem, Pani Dyrektor 

GOK – Ewa Piórkowska, Pani Dyrektor Przedszkola Agata Sędek, Pani Małgorzata Zyśk, oraz Sołtysi 

 

Do punktu pierwszego porządku obrad: 

Pan Tomasz Szymanik – Przewodniczący Rady Gminy – przywitał wszystkich zebranych, rozpoczął 

obrady XLIV Sesji Rady Gminy Sadowne. Na podstawie listy obecności stwierdzono quorum. 

Poprosił radnych o zalogowanie się do systemu. 

Do punktu drugiego porządku obrad: 

Pan Tomasz Szymanik – Każdy z państwa otrzymał porządek obrad. Czy są jakieś uwagi? Nie widzę. 

Przechodzimy do głosowania. 

Porządek obrad:  

 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Informacja z działalności Wójta w okresie między Sesjami. 

4. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie zarządzenia poboru podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości w drodze 

inkasa, określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso; 

b) w sprawie uchylenia uchwały nr XXIX/172/2021 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

nieruchomości; 

c) w sprawie wyrażania zgody na najem na okres 5 lat oraz odstąpienie od przetargowego 

trybu zawarcia umowy najmu nieruchomości po byłym przedszkolu w Sadownem; 

d) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sadowne na lata 2022-

2033; 

e) w sprawie zmian w Uchwale budżetowej Gminy Sadowne na 2022 rok; 

5. Sprawy różne – zapytania i wolne wnioski oraz odpowiedzi.  

6. Przyjęcie protokołu z obrad z XLI, XLII, XLIII Sesji Rady Gminy.  

7. Zamknięcie obrad.     



Jednocześnie informuję, że protokół z obrad XLI, XLII, XLIII Sesji Rady Gminy jest do wglądu                  

w Urzędzie Gminy w pokoju nr 11. 

 

 



Do punktu trzeciego porządku obrad: 

Pan Waldemar Cyran – Panie Przewodniczący, witam jeszcze raz wszystkich serdecznie, Wysoką 

Radę, wszystkich przybyłych. Bardzo się cieszę, że jest nas tak dziś dużo. Jeszcze raz chciałbym 

przywitać zespół Sadowianki. Jak Państwo pamiętają 15 sierpnia odbyły się Gminno-Parafialne 

Dożynki pod hasłem „Rolnik pracuje od głodu ratuje”. Chciałbym odnieść się do tego dnia i jeszcze 

raz podziękować za udział wszystkim, którzy współtworzyli to święto. Przypomnę, Gospodarzami 

dożynek w tym roku była miejscowość Sokółka. Jeszcze raz serdeczne podziękowania. Podczas 

spotkań sołeckich przekazaliśmy pamiątkowy dyplom. Również podziękowania przekazuje na ręce 

Pana Radnego, aby podziękować wszystkim mieszkańcom, Kołu Gospodyń Wiejskich, wszystkim, 

którzy ten dzień współtworzyli. Starostami dożynek byli mieszkańcy Sokółki Pani Dorota i Mirosław 

Gołębiewski. Niestety nie ma dziś ich z nami, podziękowania im przekażemy w innym terminie. 

Chciałbym serdecznie podziękować zespołowi Sadowianki. Bardzo dziękuje za wasz wspaniały wkład 

w to święto, chciałbym pogratulować również występów poza terenem gminy Sadowne. Myślę, że 

wszyscy obserwują karierę waszego zespołu, która jest dynamiczna i się rozwija. Cieszymy się                           

z waszych występów i sukcesów.  

Nastąpiło oficjalne podziękowanie, wręczenie kwiatów i statuetki zespołowi Sadowianki na ręce Pani 

Krystyny Wetoszki. 

Pani Krystyna Wetoszka – Dziękujemy bardzo. Brak mi słów. Tyle słów pochwalnych usłyszeliśmy 

pod naszym adresem. Dziękujemy za zaproszenie. My podziękujemy Wam śpiewająco.  

Pan Waldemar Cyran – Przy okazji należy wspomnieć, że w zespole Sadowianki jest nasz radny Pan 

Piotr Olkowski.  

Pani Krystyna Wetoszka - Szanowni państwo, sam Wójt bez pomocy Państwa by nic nie zrobił. Ja 

dziękuję i myślę, że moje koleżanki i koledzy z zespołu słyszeli to wszystko, co było do nas 

skierowane. Koleżanki i koledzy dziękuję. Wam bardzo. Czyja to jest wina? To nie nasza wina, że 

lubimy śpiewać. Cieszymy się, że ktoś nas chce słuchać, że jesteśmy zapraszane. Czasami stanowimy 

tylko tło albo aż tło. Są pewne święta gdzie folklor był podkreślony. Dziękujemy bardzo. 

Pan Waldemar Cyran – Nie wszystko to by się udało bez wsparcia osób, które pracują nad tymi 

wydarzeniami. Pozwólcie, że w tym momencie chciałbym podziękować Pani Dyrektor Gminnego 

Ośrodka Kultury, Pani Ewo, bardzo dziękujemy.  

Pani Ewa Piórkowska – Dziękuje za kwiaty. To jest moja praca, a jeszcze taka praca, którą lubię. 

Odbył się występ zespołu Sadowianki.  

Pan Piotr Olkowski – Chciałbym przypomnieć, że Sadowianki niedługo będą obchodziły 50 lecie 

swojego istnienia i żeby Pan Wójt pomyślał przy tworzeniu przyszłorocznego budżetu by przeznaczyć 

środki na obchody tego święta dla Sadowianek. 

Pan Waldemar Cyran – Chciałbym przypomnieć, że wspólnie obchodziliśmy 45 lecie zespołu, przy 

okazji dożynek gmino-parafialnych i myślę, że w przyszłorocznym budżecie może nie gminy 

Sadowne, ale Domu Kultury znajdą się takie środki. Jeszcze raz dziękujemy. 

Pan Tomasz Szymanik – Bardzo dziękujemy za przybycie. Dodam tylko, że dotarł do nas kolejny 

radny oraz Pani radna powiatowa Małgorzata Zyśk. Przypominam, że jesteśmy w punkcie 3, 

informacja z działalności Wójta w okresie między Sesjami. 

Pan Waldemar Cyran – Drodzy Państwo, prosiłbym Państwa o powstanie i uczczenie minutą ciszy 

pamięć naszego sołtysa z Wilczogąb Jacentego Biernata, który odszedł od nas nagle. Pamiętajmy                   



o jego pracy na rzecz swojej małej ojczyzny, swojej miejscowości Wilczogęby. Jako sołtys, jako 

mieszkaniec, jako prezes Ochotniczej Straży Pożarnej przez wiele lat zrobił dla swojej miejscowości 

bardzo dużo, ale również ubogacał całą gminę Sadowne. Jeszcze raz oddajmy mu cześć i hołd. 

Dziękuję. Nadmienię, że odbyły się wybory uzupełniające na sołtysa sołectwa Wilczogęby. Nowym 

sołtysem została Pani Barbara Gałązka.  

Przechodząc do spraw bieżących:  

 16 sierpnia 2022 r. złożyliśmy w Mazowieckim Urzędzie Wojewódzkim w Warszawie wniosek                                   

o dofinansowanie zadania pt. przebudowa drogi gminnej Kolonia Złotki – Kołodziąż w ramach 

Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Szacunkowa wartość zadania 1 624 489, 36 zł. Przypomnę,                

że jest to już kolejny odcinek, na który złożyliśmy wniosek.  

22 sierpnia 2022 r. podpisaliśmy umowę na budowę gminnego przedszkola w Sadownem. 

Wykonawca jest konsorcjum trzech firm; Lider: Modanta Sp. z o.o. z Zielonki, Konsorcjanci to Cora 

New p. z o.o z Warszawy oraz Przedsiębiorstwo Budownictwa Energetycznego „ELBUD” Gdańsk 

Spółka Akcyjna z Gdańska. Wartość zadania to 10 983 900, 00 zł. Zgodnie z umową wykonawca jest 

zobowiązany zakończyć realizacje inwestycji w terminie 22 miesięcy od dnia podpisania umowy. Już 

mamy koncepcje przedszkola. Zadanie jest dofinansowywane w ramach Instrumentu wsparcia zadań 

ważnych dla równomiernego rozwoju województwa mazowieckiego. Jest to kwota 4 000 000, 00 zł 

oraz w ramach Rządowego Funduszu Polski Ład Program Inwestycji Strategicznych 5 000 000, 00 zł. 

Myślę, że już mamy ostateczną wersję projektu i w najbliższych dniach spotkamy się na naradzie 

koordynacyjnej, gdzie zatwierdzimy projekt. Projekt jest u mnie do wglądu.  

22 sierpnia 2022 r. podpisaliśmy także umowę na pełnienie funkcji inspektora nadzoru podczas 

budowy gminnego przedszkola w Sadownem. Wykonawcą jest WDI Obsługa Inwestycji Sp. z o.o                    

z Ostrołęki. Wartość zadania 132 840, 00 zł.   

25 sierpnia 2022 r. podpisaliśmy z P.T.H.U „DAR-BUS” Dariusz Denis z Łochowa umowę na dowóz 

dzieci wraz z zapewnieniem opieki w roku szkolnym 2022/2023. Cena biletu miesięcznego wynosi 77, 

60 zł. W ubiegłym roku szkolnym była to kwota 58, 14 zł. W ubiegłym roku funkcje tą pełnił PKS 

Sokołów Podlaski, niestety w tym roku dali wyższą kwotę i zmienił się wykonawca tego zadania. 

2 września 2022 r. po raz czwarty ogłosiliśmy postępowanie na modernizację sali gimnastycznej                              

w Niepublicznej Szkole Podstawowej w Kołodziążu. Pamiętacie Państwo, że otrzymaliśmy środki               

w kwocie prawie 180 000, 00 zł. Na chwilę obecną nie mamy wykonawcy tego zadania.  Mamy 

nadzieje, że uda nam się to zadanie zrealizować. 

6 września 2022 r. podpisaliśmy umowę z Firmą „NOSTEG-S” Zbigniew Durda z Łochowa                           

na wykonanie prac modernizacyjnych w szatni oraz łazience strażnicy OSP Zieleniec. Zadanie jest 

dofinansowane w ramach zadania „Mazowieckie Strażnice OSP-2022”.Wartość zadania wynosi                   

35 167, 28 zł w tym 30 000, 00 zł przyznanej dotacji z Urzędu Marszałkowskiego. Wykonawca zgłosił 

gotowość do odbioru. Zadanie jest już zrealizowane. Odbiór zaplanowano na jutro na godz. 9.00. 

13 września 2022 r. podpisaliśmy z Przedsiębiorstwem Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. z Węgrowa 

aneks do umowy na odbieranie i zagospodarowanie odpadów komunalnych z nieruchomości 

zamieszkałych w Sadowne oraz z Punktu Selektywnego Zbierania Odpadów Komunalnych                            

w Sadownem. Firma złożyła wniosek o zmianę umowy w zakresie wynagrodzenia, zwiększenie                          

od 1 września o 12%. W wyniku negocjacji podpisaliśmy aneks zwiększający od 1 października 

wynagrodzenie o 10%. Na chwilę obecną nie skutkuje to podniesieniem opłat odbiór odpadów stałych 

od naszych mieszkańców.   



15 września 2022 r. podpisaliśmy z Grupą Martin Sp. z o.o z Łochowa umowę na przebudowę drogi 

wewnętrznej w miejscowości Morzyczyn Włóki na odcinku 733 metrów. Wartość umowy to kwota 

552 872, 15 zł. Zadanie jest dofinansowywane ze środków budżetu Województwa Mazowieckiego             

w zakresie budowy i modernizacji dróg dojazdowych do gruntów rolnych w kwocie 214 000, 00 zł.  

15 września 2022 r. podpisaliśmy również umowę z TERM-OIL Sp. z o.o. z Radomia na dostawę 

oleju opałowego lekkiego, w sezonie grzewczym 2022/2023 dla Urzędu Gminy Sadowne, Szkół 

Podstawowych z terenu Gminy Sadowne i innych jednostek podległych Gminie Sadowne. 

Szacunkowa wartość zamówienia za 70 m3 oleju opałowego wynosi 457 707, 60 zł. Za jeden litr jest 

to kwota 6, 53 zł, w ubiegłym roku była to kwota 3, 71 zł.   

19 września 2022 r. podpisaliśmy z firmą „MGTech” Grzegorz Toczyski z Siedlec umowę                            

na opracowanie dokumentacji projektowej na budowę drogi Sadowne- Krupińskie od DK 50                          

w kierunku miejscowości Krupińskie. Wartość umowy to 59 400, 00 zł. Termin opracowania 

dokumentacji to 30 czerwca 2023 roku.  

W dniach 15-28 września 2022 r. Firma Remontowo- Budowlana AZKEL Krystian Kamiński                           

z Sokołowa Podlaskiego odbierała z terenu naszej gminy wyroby azbestowe. Zadanie realizowane 

było w ramach „Ogólnopolskiego programu finansowania usuwania wyrobów zawierających azbest”. 

Odebraliśmy 95,65 ton wyrobów z 45 gospodarstw. Wartość zadania 34 998, 34 zł. 100 % 

sfinansowane ze środków Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej                   

w Warszawie. ARIMR w tej chwili prowadzi nabór na wymianę pokryć dachowych. Jest możliwość 

złożenia wniosku i uzyskania dofinansowania. Jeżeli dobrze pamiętam 40, 00 zł do m2 tego pokrycia, 

ale nie więcej niż 20 000, 00 zł na jednego beneficjenta.  

Zakończyliśmy realizacje zadań dofinansowanych w ramach Mazowieckiego Instrumentu Aktywizacji 

Sołectw MAZOWSZE 2022 – Mazowsze dla sołectw 2022: 

 - modernizacja oświetlenia ulicznego w miejscowości Wilczogęby. Wartość zadania 22 755, 00 zł,  

- rozbudowa linii energetycznej w miejscowości Grabiny. Wartość zamówienia 53 997, 00 zł w tym 

dotacja 10 000 zł, fundusz sołecki 17 766, 14 zł, wsparcie ze strony gminy ponad 26 000, 00 zł, 

- wymiana lamp oświetleniowych w sołectwie Morzyczyn Włościański. Wartość zamówienia 19 065, 

00 zł, w tym dotacja 9532, 50 zł, 

- wyposażenie kuchni świetlicy wiejskiej w Zarzetce ( stół gastronomiczny, regał ze stali nierdzewnej, 

lodówka dwudrzwiowa oraz wyciąg kuchenny). Wartość zadania 17 532, 74 zł, w tym dotacja 8 766, 

34 zł,    

- ocieplenie dachu świetlicy wiejskiej w sołectwie Kocielnik. Wartość zadania 16 990, 00 w tym 

dotacja 8 495, 00 zł,  

Zakończyliśmy realizację zadania „Modernizacja oświetlenia ulicznego na terenie gminy Sadowne tj. 

Sadowne ul. Drak i ul. Słoneczna, Sadoleś i Złotki”.  Zadanie zrealizowane było w ramach 

Mazowieckiego Instrumentu Wsparcia Adaptacji do Zmian Klimatu- Mazowsze dla klimatu 2022.           

W ramach zadania wymieniliśmy 66 lamp na LEDowe. 22 w Sadownem, 17 w Sadolesiu i 27            

w Złotkach. Wykonawca była firma ELEKTROPOL Usługi Elektryczne Dariusz Zasłonka  z Budzisk. 

Wartość zadania 58 056, 00 zł, w tym dotacja 28 964, 00 zł.  

4 października 2022 r. dokonaliśmy odbioru inwestycji „Budowa sieci wodociągowej w miejscowości 

Sadowne”. Wykonawcą był Zakład usług Budowlanych TEL_BUD Sp. z o.o z siedzibą w Lipinach 

Nowych. W ramach zadania wybudowano sieć wodociągową o łącznej długości około 1, 6 km, 



odnoga ul. Strażackiej 289 metrów i ul. Wiejska i Łochowska. Wartość zadania wynosi 427 757, 10 zł. 

Zadanie jest dofinansowane z Programu Rządowy Fundusz Polski Ład: Program Inwestycji 

Strategicznych. Kwota dofinansowania 404 957, 65 zł.  

14 października 2022 r. podpisaliśmy z Przedsiębiorstwem Budowy i Utrzymania Dróg SP. z o.o                 

z Ostrowi Mazowieckiej umowę na przebudowę drogi gminnej nr 420604W Zarzetka – droga gminna 

nr 420603W (Wilczogęby) w miejscowości Wilczogęby na odcinku 680 metrów. Wartość umowy 

wynosi 1 739 631, 66 zł. Termin realizacji do 2 miesięcy od podpisania umowy. Zadanie jest 

dofinansowane z Programu Rządowy Fundusz Polski Ład kwotą 1 567 500,00 zł. Wkład własny 

gminy ponad 170 000,00 zł. 

Proszę Państwa chciałbym jeszcze poinformować o wnioskach, jakie złożyliśmy do Starostwa 

Powiatowego do projektu uchwały budżetowej na rok 2023:  

- budowa chodnika przy drodze powiatowej 4206W na docinku od targowiska do cmentarza wraz                   

z utwardzeniem terenu przed Cmentarzem Parafialnym w Sadownem,  

- budowa chodnika przy drodze powiatowej nr 4206W w miejscowości Sokółka. Jest to kolejny etap, 

gmina jest na końcowym etapie realizacji projektu, 

- budowa chodnika wraz z zatoczką parkingową przy drodze powiatowej nr 4212W wzdłuż 

ogrodzenia przy Niepublicznej Szkole Podstawowej w Kołodziążu, 

- Wykonanie remontu/przebudowy drogi powiatowej nr 4206 Brzózka –Kołodziąż Ukazy – Orzełek – 

Złotki wraz z przebudową skrzyżowania w Orzełku w kierunku sołectwa Kolonia Złotki w pasie drogi 

powiatowej,  

- Wykonanie przebudowy drogi powiatowej nr 4204W i nr 4205W Morzyczyn Włóki – Morzyczyn 

Włościański – Płatkownica do DK nr 50, 

- Wykonanie łącznika pomiędzy ulicą Wiejską w kierunku Grabin, a Wiejska w kierunku 

miejscowości Wilczogęby, który został usunięty z realizowanej obecnie inwestycji na ulicy Wiejskiej. 

Uzgadniamy i opracowujemy nadal ostateczną wersję przebudowy skrzyżowania na drodze krajowej 

nr 50. Ostatnia informacja projektanta, co do uzgodnień z GDDKiA, projekt został wysłany                      

do Warszawy do ostatecznego zatwierdzenia, ale żeby zostało to zrealizowane musi być wybudowany 

łącznik między ul. Wiejską i druga Wiejską w stronę Grabin i w stronę Wilczogąb. Mam nadzieje               

że Zarząd Powiatu i Starosta uwzględni nasze potrzeby. Szanowni Państwo,  dziękuje za uwagę.  

Pan Tomasz Szymanik – Dziękuję Panie Wójcie. Dotarła Pani sołtys, więc wykorzystamy ten moment 

w kwestii zaprzysiężenia.  

Pan Waldemar Cyran – Proszę o powstanie, przekazuję słowa roty ślubowania. 

Pani Barbara Gałązka odczytała słowa roty ślubowania.  

Pan Waldemar Cyran – Gratuluję, zapraszamy do urzędu, deklarujemy chęć współpracy dla sołectwa 

Wilczogęby. 

Pani Barbara Gałązka – Dziękuję bardzo.  

 

 

 



Do punktu czwartego porządku obrad: 

 

Pan Tomasz Szymanik - Przechodzimy do punktu czwartego, podjęcie uchwał. 

a) w sprawie zarządzenia poboru podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości w drodze inkasa, 

określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso; 

Pan Marcin Gręda – Drodzy Państwo, uchwałę zmieniamy tylko dlatego, że w poprzedniej jako 

inkasent był wpisany śp. Jacenty Biernat. Po wyborach mamy nowego sołtysa, sołectwa Wilczogęby        

i jego formalnie wpisujemy do tabeli. Zmiana dotyczy tylko zapisu w tabeli numer 18.  

 



b) w sprawie uchylenia uchwały nr XXIX/172/2021 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

nieruchomości; 

Pan Waldemar Cyran – Panie Przewodniczący, Wysoka Rada, Szanowni Państwo. Wielu z naszych 

mieszkańców musi korzystać z opieki zdrowotnej poza terenem gminy Sadowne, często                               

są zarejestrowani w Stoczku, Broku czy innych przychodniach. Prowadzimy rozmowy żeby powstał 

kolejny ośrodek zdrowia w Sadownem. Jest taka możliwość. Zaproponowaliśmy obiekt po byłym 

przedszkolu, który mógłby być do takiego celu wykorzystany. Stąd Szanowni Państwo, prośba z mojej 

strony, aby uchylić uchwałę o sprzedaży nieruchomości a wyrazić zgodę już w kolejnej uchwale                     

o wynajęcie tego budynku na potrzeby opieki zdrowotnej. W ten sposób ułatwimy dostęp do opieki 

medycznej. Czy są jakieś dodatkowe pytania?  

 



c) w sprawie wyrażania zgody na najem na okres 5 lat oraz odstąpienie od przetargowego trybu 

zawarcia umowy najmu nieruchomości po byłym przedszkolu w Sadownem; 

Pan Waldemar Cyran – Umowa, co do wynajmu będzie określona. Uważam, że w słusznej sprawie dla 

gminy i mieszkańców gminy Sadowne.  

Pan Jarosław Popławski – Czy jest już wyłoniony najemca? 

Pan Tomasz Szymanik – Zwrócił się do Pana Wójta z pismem, pismo było odczytywane                                

na komisjach. Jest to pan Paweł Musiałkiewicz i Marcin Głuchowski. 

Pan Tomasz Szymanik odczytał podanie złożone przez w/w Panów. 

Pan Waldemar Cyran - Do tej pory były prowadzone rozmowy z innymi firmami i nikt do końca nie 

był zdecydowany na 100%. Teraz Panowie złożyli propozycję, chcą zainwestować w ten budynek, 

chcą go dostosować, prowadzić taką działalność na terenie gminy Sadowne.  



 

 

 



Pan Waldemar Cyran – Panie Przewodniczący, może jeszcze jedno zdanie. Być może słyszeliście 

Państwo, że w tej lokalizacji mógł się pojawić Posterunek Policji w Sadownem. Państwo również 

zaakceptowali tą zmianę, bo przedstawiałem ją wcześniej na komisjach. Uważamy, że to będzie obiekt 

bardziej przyjazny, odpowiadający potrzebom mieszkańców. Nie rezygnujemy z możliwości, aby 

Posterunek Policji wrócił do gminy Sadowne. Rozmawialiśmy ze Starostwem Powiatowym o pomocy 

znalezienia takiej lokalizacji. Na chwilę obecną nie uzyskaliśmy odpowiedzi. Zaproponowaliśmy czy 

powiat nie jest w stanie wygospodarować nam miejsca w budynku po byłym internacie. Aczkolwiek 

ze wstępnych oględzin, będzie trudno to tam zlokalizować ze względu na specyfikę budynku. 

Przypomnę, ze obiekt poprzedni został sprzedany przez Starostwo Powiatowe. Na dzień dzisiejszy nie 

mamy wskazania miejsca na Posterunek Policji. Jesteśmy wpisani w planie przywracania Posterunków 

Policji na terenie Mazowsza w komendzie wojewódzkiej w Radomiu. Jest pewien pomysł                                     

na zrealizowanie tej potrzeby. Jest to gdzie w tej chwili znajduje się Gminny Ośrodek Pomocy 

Społecznej i Zakład Gospodarki Komunalnej. Jest możliwość pozyskania środków na budowę nowego 

obiektu dla Zakładu Gospodarki Komunalnej i Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. W piśmie 

intencyjnym, który wyślemy do Komendy Wojewódzkiej zawrzemy klauzulę, że jeżeli uda nam się 

pozyskać środki na nasze potrzeby samorządowe, wtedy jesteśmy w stanie przy aprobacie Rady 

Gminy przekazać część budynku na potrzeby policji w Sadownem. Na chwilę obecną są to plany.    

Pan Tomasz Szymanik – Dziękuję Panie Wójcie za informację, jeżeli będą jakieś pytania to                               

w sprawach różnych. Przechodzimy do kolejnych uchwał. 

d) uchwały w sprawie uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sadowne na lata 2022-

2033; 

Pan Anna Rukat – Zmiany, które Państwo otrzymali opiewają w sumie na kwotę o 1 486 717, 57 zł, 

po stronie dochodów i po stronie wydatków jest to kwota 913 782, 43 zł. Tak jak było to omawiane na 

komisji macie Państwo wprowadzone dochody z podatku dochodowego od osób fizycznych w kwocie 

2 888 418, 57 zł. Wprowadzamy jednocześnie zmniejszenie i zwiększenie, czyli różnicą 

wprowadzamy środki, jeśli chodzi o dodatek węglowy i pozostałe dodatki do wypłaty jeśli chodzi                

o dodatek węglowy pozostałe źródła ciepła. Zmniejszamy kwotę1 120 000,00 jeśli chodzi o dotacje na 

budowę przedszkola. Dotacja jest przesunięta zgodnie z aneksem z Marszałkiem na rok 2023. 

Wprowadzamy środki na dotację Poznaj Polskę w kwocie 25 319, 00 zł. To zmiany  jeśli chodzi                  

o dochody. jeśli chodzi o wydatki. Zgodnie z sugestią na komisji macie Państwo rozdzielone wydatki 

jeśli chodzi o  drogi. W sumie jest to kwota 170 000,00 zł. 135 000,00 zł jest to ul. Prymasa 

Wyszyńskiego a 35 000,00 jest to modernizacja ul. Kuźnica. W dziale 750, 801,921,926 macie 

Państwo zwiększenia jeśli chodzi o zakup oleju opałowego. Oprócz tego zwiększamy kwotę 70 000,00 

zł z tytułu modernizacja oświetlenia ulicznego. 50 000,00 zł jeśli chodzi o odsetki od kredytów             

i pożyczek. Za trzeci kwartał jest to kwota 150 000, 00zł, czyli jakby pięciokrotnie w stosunku do 

projektu budżetu wzrosła kwota odsetek od kredytów i pożyczek. Jest jeszcze zmniejszenie 120 000, 

00 zł w dziale 80101 to jest budowa przedszkola i środki wprowadzone na Poznaj Polskę. 

Zmniejszenie w sumie o 307 020, 00 zł, jeśli chodzi o dodatek węglowy i inne źródła ciepła. Macie 

Państwo zwiększoną dotacje o 40 000, 00 zł na instytucje kultury, wynika to przede wszystkim ze 

wzrostu cen oleju opałowego. Jeśli chodzi o pierwsza stronę uchwały z deficytu zrobił na się budżet 

nadwyżkowy. Nadwyżka w wysokości 797 441, 47 zł,   zostanie przeznaczona na planowaną spłatę rat 

kredytów i pożyczek. Nie zaciągamy kredytów do końca roku, czyli 2 000 000, 00 zł, które były w 

projekcie budżetu nie zostaną zaciągnięte a nadwyżka plus wolne środki w kwocie 172 558, 53 zł 

będzie przeznaczona na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań. W związku z tym w WPF macie 

Państwo poprawiony rok 2022, była tam zaplanowana kwota 2 000 000, 00 zł, ten kredyt został 

usunięty z WPF. Spłata roczna w związku z tym do roku 2032 jest mniejsza o 195 000, 00zł.  



Poprawki dotyczą budowy przedszkola, macie Państwo przesuniętą kwotę 1 120 000, 00 zł z roku 

2022 na rok 2023.   

 

 
 



e) uchwała w sprawie zmian w Uchwale budżetowej gminy na 2022 rok 

 

 



 

Do punktu piątego porządku obrad: 

Pan Tomasz Szymanik – Przechodzimy do punktu piątego zapytania i wolne wnioski.  

Pan Waldemar Cyran – Szanowni Państwo, w ostatnich tygodniach wzbudził wiele emocji tak zwany 

dodatek węglowy. Gmina Sadowne otrzymała środki na tzw. dodatek węglowy, bo to jest dodatek, 

który może być wypłacony do innych źródeł ciepła. Za chwile oddam głos pani Kierownik Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej, pani Jadwidze Gutowskiej. Przekaże ona informację jak to wygląda 

statystycznie, co do złożonych wniosków, wypłaconych. Ustawa odnośnie dodatku węglowego była 

wielokrotnie nowelizowana stąd też odmowy, które jesteśmy na mocy tej uchwały wydać. W ostatnim 

tygodniu sejm nowelizował ustawę, gdzie negatywne wnioski prawdopodobnie będą mogły być 

pozytywnie rozstrzygnięte. Jeśli chodzi o dystrybucję przez gminę Sadowne, jeśli tylko będą 

uchwalone akty prawne a na chwile obecna nie ma ostatecznych aktów prawnych w tej kwestii, jak 

najbardziej jesteśmy będzie taka potrzeba to jesteśmy taką procedurę przeprowadzić. W ostatni piątek 

mieliśmy spotkanie z Wojewodą na ten temat, jest wiele niejasności w tej kwestii. Staramy się być na 

bieżąco w tym temacie. Czekamy na ostateczne procedowanie tej ustawy. Oddaję głos Pani Kierownik 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

Pani Jadwiga Gutowska – Szanowna Rado, na dzień dzisiejszy mamy 1675 wniosków na sam dodatek 

węglowy. Wypłaconych dodatków węglowych jest 651 na kwotę 1 953 000, 00 zł. Wniosków bez 

rozpatrzenia 185, wychodzi z tego, że średnio 3 wnioski były składane na jedno gospodarstwo. 

Wysłanych jest ponad 100 zawiadomień o zakończeniu postępowania, decyzji odmownych jest 

wydanych około 50. Decyzje odmowne wydawane są ze względu na zmianę ustawy. W nowelizacji 

ustawy dokonano zapisu, że deklaracje zmieniane po 11 sierpnia, gdzie deklarowano węgiel wszyscy 

dostają decyzje odmowne. Deklaracje muszą być złożone przed 11 sierpnia.  

Pan Waldemar Cyran – Doprecyzujmy, jeżeli ktoś miał zaznaczone pierwotnie drewno, to może 

ponownie złożyć wniosek na drzewo. 

Pani Jadwiga Gutowska – Są osoby, które złożyły pierwszą deklarację po 11 sierpnia te osoby nie 

dostaną żadnego dodatku.  

Pan Waldemar Cyran – Było też mnóstwo zapytań, odnośnie jednego punktu adresowego, oddzielne 

rodziny pod jednym punktem adresowy, oddzielne wejścia dwa piece. Niestety na mocy tej ustawy 

jesteśmy zmuszeni odmawiać. Słyszeliśmy, że ma być nowelizacja ustawy.  

Pani Jadwiga Gutowska – Jeśli wejdzie ta ustawa to część osób będzie mogła złożyć ponownie.  

Pan Waldemar Cyran – Szanowni Państwo, dany wniosek mieszkańca jest wielokrotnie obrabiany                   

i ponownie wracamy do tych wniosków, więc proszę też o wyrozumiałość i  trochę cierpliwości.  

Pan Tomasz Szymanik – Dziękujemy za informacje, czy są jeszcze jakieś pytania? 

Pani Irena Dębkowska –  W imieniu mieszkańców Sadownego chciałabym bardzo podziękować                    

za wodociąg na ul. Strażackiej i prowadzący do Mrówki na ul. Wiejskiej. Dziękuję bardzo.  

Pan Waldemar Cyran – Dziękuję aczkolwiek jeszcze raz chciałem podkreślić, że gdyby nie środki 

rządowe, które otrzymaliśmy z Polskiego Ładu na pewno w tym czasie nie dałoby się tego 

zrealizować. 

Pan Marek Gajewski – Ja też chciałem podziękować w imieniu załogi Mrówka, za to, że w końcu                        

ta woda tam popłynie.  



Pan Waldemar Cyran – Liczymy na to, że nastąpi to szybko. Najważniejsze, że ochrona pożarowa 

Mrówki jest zabezpieczona, bo to był jeden z istotnych argumentów.  

Pani Dorota Mianowicz – Ja również chciałabym podziękować w imieniu własnym i mieszkańców             

ul. Prymasa Wyszyńskiego za to, że udało się wygospodarować pieniądze na ulicę.  

Pan Andrzej Kopacz – Zgłaszają się ludzie z zapytaniem o eternit o dofinansowanie z ARiMR. Czy 

będzie ktoś w gminie, kto pomoże starszym osobom wypełnić te wnioski. Narzekają, że do Pani 

Olkowskiej na piętro ciężko się im wchodzi. Czy nie można by było tu na dole wygospodarować 

jakiegoś pomieszczenia? 

Pan Waldemar Cyran – Jeżeli będzie taka konieczność zapraszamy Panią Olkowską tutaj do nas 

znajdzie się jakieś biurko na dole. Co do wniosków, temat jest bardzo świeży, bo od 17 października 

możemy składać wnioski.  Z tego, co wiem to Ośrodek Doradztwa Rolniczego zajmuje się pomocą.      

Na pewno służymy pomocą.  

Pan Tomasz Szymanik – Czy są jeszcze jakieś pytania? Może Pani Radna Powiatowa przekaże nam 

jakieś informacje z powiatu.  

Pani Małgorzata Zyśk – Dziękuję bardzo. Zacznę od Morzyczyna Włościańskiego, to jest inwestycja 

na którą jest złożony wniosek na wykonanie pierwszego etapu do Urzędu Marszałkowskiego.Wnioski 

są póki co sprawdzane, wniosek jest oceniony wysoko, ale jeszcze czekamy na listę rankingową.  

Długość odcinka, który będzie robiony to 915 metrów. Zaczynamy od granicy Kiełczewa, ze względu 

na to, że wniosek został wyżej oceniony. Z tamtej strony będzie kanał kanalizacji deszczowej i ten 

odcinek drogi będzie wybiegła 130 metrów za skrzyżowaniem za remizą. To będzie ten pierwszy etap, 

który zostanie zrobiony. Liczymy, że Powiat dostanie środki finansowe. Ubiegamy się o kwotę 3 840 

000, 00 zł i wkład własny Powiatu, gminy to 480 000 zł na dwa lata, jeżeli dostaniemy środki 

finansowe te, o które się ubiegamy. Jeżeli chodzi o ul. Wiejską, słyszałam dwie wersje, pierwsza, że 

zostanie zakończona w tym roku kalendarzowym nie miej jednak zeszli z placu budowy. Położona jest 

pierwsza warstwa wiążąca a na wiosnę ma być położona warstwa ścieralna i wtedy będzie 

zakończenie inwestycji. Rozmawiałam z Panią naczelnik Ewą Ufnal, która potwierdziła, że na 99% 

inwestycja zostanie zakończona w roku przyszłym. Kolejna rzecz o której chciałam powiedzieć                       

i podziękować radnym i sołtysom z miejscowości Kolonia Złotki, Złotki, Orzełek, Brzózka, Bojewa, 

Kołodziąża do wniosku, który złożył Pan Wójt. Ja również złożyłam wnioski do projektu uchwały 

budżetowej Powiatu Węgrowskiego. Rozszerzyłam zakres drogi nie od Brzózki tylko od Lipek 

Starych w kierunku Kołodziąża. Droga jest w fatalnym stanie technicznym. Podziękowałam Panu 

Dyrektorowi Gąsiorkowi za to, że ta droga jest cały czas łatana, świeży gres jest tam cały czas 

kładziony. Dbają o to żeby ta droga była cały czas przejezdna. Nie miej jednak złożyliśmy pismo, 

mieszkańcy miejscowości, które wcześniej wymieniłam podpisali to pismo. Zebraliśmy ponad 400 

podpisów, pismo złożyliśmy do Zarządu i czekamy na odpowiedź. Na chwilę obecną pismo zostało 

przekazane do wydziału inwestycji z inwestycji ma wrócić do Zarządu. Myślę, że to będzie wniosek 

do budżetu ale czy będzie rozpatrzony pozytywnie czy negatywnie nie potrafię powiedzieć. Nie da się 

zrobić tej drogi w lepszej wersji tak jak zaplanował Pan Wójt z gminy Stoczek  z Powiatem, kosztorys 

wynosił w tamtym roku ponad 12 000 000, 00 zł, gmina otrzymała 5 000 000, zł na tą drogę. Powiat              

i gmina powinny dołożyć 7 000 000, 00 zł. Żadnego samorządu nie stać żeby takie środki finansowe 

dołożyć. Niemiej jednak Pan Wójt ze Stoczka na czas realizacji przejął zarządzeniem tej drogi                          

i zajmuję się wykonaniem tej inwestycji. Jeśli ktoś z Państwa ma pytania to służę odpowiedzią. 

Pan Ryszard Decyk – Chciałbym przypomnieć się odnośnie zakrzaczeń. 



Pani Małgorzata Zyśk – Ja dzwoniłam w tej sprawie co najmniej 5 razy. I te krzaki z pobocza nie 

zostały zebrane?  

Pan Ryszard Decyk – Częściowo zostały poprzesuwane, ale jeszcze jest sporo do usunięcia, głównie 

na wysokości Morzyczyna Włościańskiego w kierunku Płatkownicy.Są punkty gdzie te gałęzie 

wystają na pas drogowy.  

Pan Marek Gajewski – Pan Wójt wspomniał o łączniku Wiejska z drugą Wiejską, Pani nic nie 

wspomniała na ten temat. 

Pani Małgorzata Zyśk – Tak jak Pan Wójt powiedział, złożyliśmy wniosek do projektu budżetu i teraz 

w zależności od tego czy Zarząd Powiatu uzna ją za zasadną i umieści w projekcie budżetu. Projekt 

jest wykonany, teraz należy krok do Powiatu, żeby umieścił to zadanie w zadaniach inwestycyjnych.  

 Pan Tomasz Szymanik – Dziękujemy bardzo. Czy są jeszcze jakieś pytania? 

Pani Irena Dębkowska – Panie Wójcie, odnośnie skrzyżowania przy 50, nadal jest brana pod uwagę 

ścieżka rowerowa idąca od Partyzantów do Mrówki? 

Pan Waldemar Cyran – Oczywiście. Pamiętacie Państwo, że była przygotowana dokumentacja.                        

Po ustaleniach i konsultacjach z Generalną Dyrekcją wszystkie uwagi były na bieżąco nanoszone.                   

W momencie, kiedy ten projekt powstał i został przedstawiony ostatecznie Generalnej Dyrekcji został 

przez Generalna Dyrekcję wywrócony do góry nogami. Pozmieniała się całkowicie koncepcja i na 

nowo został przygotowany. Miejmy nadzieję, że ostateczna wersja jest złożona w Warszawie na ulicy 

Wiejskiej i dojdzie do akceptacji całego ciągu komunikacji od ul. Partyzantów ścieżką do ul. Wiejskiej 

aż do Mrówki tak jak było to ustalone z Generalną Dyrekcją. Lewo, prawo skręty na skrzyżowaniu 

sygnalizacja świetlna, zamknięcie zjazdu w stronę Wilczogąb, wyjazd w stronę Broku ma być 

zachowany. Czekamy teraz na decyzje Generalnej Dyrekcji. Szanowni Państwo na jednej z sesji był 

podnoszony temat, że została zlikwidowana linia autobusowa z Orzełka. Linia została przywrócona 

jeździ firma Dar-BUS. Ale jest jeden podstawowy warunek, jeżeli nie będzie wystarczającej liczy 

osób zainteresowanej tymi liniami, niestety jest duże zagrożenie, że te linie mogą być zawieszone. 

Tutaj apel do mieszkańców Orzełka, Kołodziąża, jeżeli chcecie żeby autobusy jeździły to już jest po 

Państwa stronie utrzymanie tej linii.  

Pan Tomasz Szymanik – Drodzy Państwo wpłynęły jeszcze pisma, o których dyskutowaliśmy na 

komisjach. Jedno z pism jest od Pana Adama Samsla, obecnego na sesji.                                                  

Pan Tomasz Szymanik odczytał treść pisma. Na komisjach obszernie o tym dyskutowaliśmy. 

Wstępnie pozytywnie zostało to odebrane.  

Pan Tomasz Szymanik odczytał treść pisma.  

Pan Tomasz Szymanik – Dyskutowaliśmy o tym na komisji. Komisje wypowiedziały się pozytywnie. 

Skonsultujemy to z Panem mecenasem. Będziemy Państwa informować o przebiegu sprawy.                       

Czy macie Państwo jakieś pytania?  

Pan Waldemar Cyran – Szanowni Państwo, chciałbym Państwa zaprosić na obchody Dnia 

Niepodległości 11 listopada. Na terenie skwerka stanie 12 metrowy maszt, na którym zostanie 

zawieszona i wciągnięta przy asyście żołnierzy Wojska Polskiego, flaga, która została sfinansowana 

przez Kancelarię Premier. Uzyskaliśmy środki w wysokości 8 000, 00 zł. W uroczystości deklarują 

swoją obecność żołnierze z Dywizji Pancernej z czołgiem Leopard. Zapraszamy do aktywnego udziały 

w tym dniu. Pamiętajmy o tych, którzy bronią naszej ojczyzny. Bardzo serdecznie zapraszam.  

 



Do punktu szóstego porządku obrad: 

 

 



 

 



 



 

 

Do punktu siódmego porządku obrad: 

Pan Tomasz Szymanik – zamykam XLIV Sesję Rady Gminy Sadowne zwołaną na dzień dzisiejszy. 

Dziękuje Państwu za przybycie. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano.  

Protokolant:                    Przewodniczący Rady Gminy  

Katarzyna Stefaniak                                                                             Tomasz Szymanik 

 


